
Commissie Leefomgeving 15 februari 2024 
Deelverslag 
 
4 A-agenda Algemeen 
4.a Eerste begrotingswijziging 2024 (A-agenda alle commissies: commissie Landelijk Gebied 

en Ruimte 12 februari en commissie Bestuur en Leefomgeving 15 februari 2024) 
 
Toelichting: 
In de provinciale begroting wijzen Provinciale Staten toe voor welke doelen de provincie haar 
beschikbare middelen inzet. Deze eerste begrotingswijziging omvat een bijstelling van de 
begroting 2024. De commissie is gevraagd te adviseren over de voordracht aan PS. De voordracht 
zal worden geagendeerd voor de PS-vergadering van 4 maart 2024. In de commissie 
Leefomgeving worden die onderdelen besproken die relevant zijn voor deze commissie. De 
commissie Bestuur adviseert over de begrotingswijziging vanuit de financiën algemeen. 
 
Eerste termijn commissie  
De heer Van der Heijden (D66) brengt een specifiek punt naar voren over de verduurzaming van 
sportbedrijven en dorpshuizen. Zijn vraag aan Gedeputeerde Staten betreft de opening van de 
regeling voor deze verduurzaming, die dit jaar nog niet beschikbaar is. Hij geeft aan dat er 
instanties zijn die hun aanvragen niet hebben ingediend vanwege de verwachting dat er een 
nieuwe regeling zou komen en informeert naar het moment waarop deze regeling geopend zal 
worden. 
 
De heer Stulemeijer (50PLUS) spreekt over de Eerste Begrotingswijziging 2024 in de context van 
de huidige politieke en financiële onzekerheden. Hij benoemt de onduidelijkheid veroorzaakt 
door de situatie bij het Rijk na de verkiezingen en de invloed daarvan op provinciale 
financieringen, zoals het PPLG (Provinciaal Programma Landelijk Gebied) en het 
Landbouwakkoord. De onzekerheid wordt verder vergroot door de controversieel verklaring van 
de Tijdelijke wet Transitiefonds landelijk gebied en natuur door de Eerste Kamer, wat leidt tot 
vertraging in de instelling van het fonds. De heer Stulemeijer vraagt of, gezien deze 
onzekerheden, nog wel normaal begroot en bijgesteld kan worden en pleit voor financiële 
voorzichtigheid. 
 
Daarnaast vraagt hij om verduidelijking over de doelstellingen van de Regio Deal De 
Waddeneilanden, specifiek op het gebied van wonen, en verzoekt hij om uitleg over het concept 
van het 'Stadmakersfonds' binnen het coalitieakkoord voor wonen.  
 
De heer Teeuwen (BBB) benadrukt dat het zwaartepunt van de voorgestelde begrotingswijziging 
volgens BBB vooral ligt bij het landelijk gebied en niet specifiek bij deze commissie. Hij vestigt 
echter de aandacht op een specifiek aspect van de begrotingswijziging, namelijk de financiële 
terminologie zoals uitgelegd op pagina drie. Hier wordt aangegeven dat binnen de provinciale 
rapportage de notatie van minnen en plussen tegenovergesteld is aan het gebruik in de rest van 
de financiële wereld. De heer Teeuwen merkt op dat er ongetwijfeld een belangrijke reden is voor 
deze afwijkende notatiewijze en dat deze anders al aangepast zou zijn.  
 



De heer Van der Heijden (D66) informeert of de heer Teeuwen misschien niet tevreden was met 
het antwoord dat een collega van hem eerder die dag heeft ontvangen in de commissie Bestuur 
op dezelfde vraag. 
 
De heer Teeuwen (BBB) verduidelijkt dat, hoewel de eerste reacties vanuit GS positief zijn op de 
kwestie van financiële terminologie, het voor de BBB van groot belang is dat financiële 
rapportages duidelijk en toegankelijk zijn voor buitenstaanders. Dit benadrukt hij met het oog op 
het vergroten van de betrokkenheid van de omgeving bij provinciale aangelegenheden. De heer 
Teeuwen stelt dat het verbeteren van de leesbaarheid van deze rapportages een belangrijk punt is 
dat door zijn partij in diverse commissies aan de orde wordt gesteld, met als doel transparantie 
en begrip te bevorderen. 
 
De heer Klein (CU) stelt een vraag over het programma betreffende klimaat en gezonde 
leefomgeving. Hij merkt op dat de bijdrage aan de energietransitie met zeven miljoen euro wordt 
verminderd en probeert te achterhalen waardoor deze vermindering wordt veroorzaakt. De heer 
Klein vraagt of deze vermindering voornamelijk te wijten is aan het uitstel van het zonnepark 
N207 en het afronden van het energiebesparingsprogramma in het huidige jaar, waardoor deze in 
2024 niet meer bijdraagt aan de begroting. Hij benadrukt zijn bezorgdheid over de omvang van 
dit bedrag binnen de totale begroting en zoekt verduidelijking over de specifieke oorzaken van 
deze aanpassing. 
 
Eerste termijn Gedeputeerde Staten  
Gedeputeerde Olthof reageert op de vraag over het openstellen van de regeling voor dorpshuizen 
en sportbedrijven voor verduurzaming, die eerder door de heer Van der Heijden van D66 werd 
gesteld. Olthof geeft aan dat het omzetten van deze regeling naar verwachting eind eerste 
kwartaal of begin tweede kwartaal van 2024 zal plaatsvinden.  
 
De heer Van der Heijden (D66) informeert specifiek of deze nieuwe regeling ook van toepassing 
zal zijn op gebouwen waarvan de gemeente de eigenaar is, aangezien dit niet het geval was in de 
oude regeling. 
 
Gedeputeerde Olthof verduidelijkt dat de aankomende regeling voor dorpshuizen en 
sportbedrijven een voortzetting is van de oude regeling, inclusief de restmiddelen die niet zijn 
gebruikt, die zullen worden ingezet in de samenwerking met een andere partij. Er zal dus geen 
nieuwe regeling worden opgezet. Dit betekent dat de voorwaarden van de oude regeling, 
waaronder de bepalingen over de eigendom van de gebouwen door gemeenten, gehandhaafd 
blijven.  
 
De heer Van der Heijden (D66) wijst erop dat sommige organisaties buiten de boot vallen 
vanwege deze voorwaarden van de oude regeling. Hij geeft het voorbeeld van organisaties die 
hun gebouw voor een symbolisch bedrag van één euro aan de gemeente hebben verkocht, omdat 
ze financieel in de problemen zaten. Van der Heijden vraagt aandacht voor deze kwestie, maar uit 
tegelijkertijd zijn zorg dat er mogelijk geen oplossing voor deze situatie komt binnen de huidige 
regelgeving. 
 
Gedeputeerde Olthof herhaalt dat er geen nieuwe regeling wordt opgezet en dat betekent dat er 
geen oplossing is voor deze organisaties in deze regeling.  



 
Gedeputeerde Kocken bevestigt dat de veronderstelling van de heer Klein correct is. De 
vermindering van zeven miljoen euro in de bijdrage aan de energietransitie, zoals besproken in 
het programma voor klimaat en gezonde leefomgeving, is inderdaad te wijten aan twee specifieke 
factoren: aan de ene kant het uitstel van het zonnepark aan de N207, en aan de andere kant het 
afronden van de energiebesparingsregeling.  
 
Gedeputeerde Beemsterboer adresseert vragen betreffende de financiering van het PPLG en de 
mogelijkheid om onder de huidige omstandigheden normaal te begroten. Deze kwestie is 
relevant in meerdere commissies, waardoor gedeputeerde Beemsterboer de vraag al in 
verschillende commissies heeft behandeld. Hij erkent dat de reserve voor het PPLG terecht veel 
vragen oproept vanwege de onduidelijkheid vanuit het Rijk over de financieringsmogelijkheden. 
Gedeputeerde Beemsterboer verduidelijkt dat er vier specifieke doelen voor de PPLG-financiering 
zijn gedefinieerd, zoals beschreven op pagina negen van het document. Deze doelen omvatten de 
financiering van de ambtelijke voorbereiding van het PPLG, de voorfinanciering van rijksmiddelen 
(met bijbehorende risico's), co-financieringsconstructies, en andere incidentele initiatieven 
binnen het PPLG. Door deze doelen verwacht de provincie de budgetten voor het PPLG effectief te 
kunnen inzetten. Echter, vanwege de huidige onzekerheden, is nog niet duidelijk voor welke 
projecten de middelen precies zullen worden gebruikt, waardoor er een reserve is gemaakt. 
 
Gedeputeerde Beemsterboer geeft aanvullende informatie over het Stadmakersfonds, dat is 
ontstaan uit het coalitieakkoord en ook deel uitmaakte van het Masterplan Wonen. Dit fonds is 
een van de aanmoedigingsmaatregelen om de woningbouw in de provincie te versnellen.  
 
De voorzitter constateert dat dit agendapunt voldoende is besproken. De Eerste 
Begrotingswijziging 2024 is in de leidende commissie Bestuur van 15 februari 2024 (als 
bespreekstuk) doorgeleid naar de Statenvergadering van 4 maart 2024. Het verslag van deze 
commissiebespreking zal aan de PS-stukken worden toegevoegd.  


